
Referat af bestyrelsesmøde i Østbirk Idrætsforening tirsdag den 4. november 2008 Bestyrelsen var fuldtallig 

(Charlotte, Kirsten, Torben, Bent og Gudrun (ref.)  

Pkt. 1 Økonomi a. Bandereklamer Punktet drøftet på foranledning af fodboldafdelingen, der ønsker klare regler 

for, hvor meget fodboldafdelingen får af indtægterne fra nytegnede bandereklamer på stadion. Forholdet er klart 

beskrevet på hjemmesidens lukkede del for udvalgsmedlemmer m.fl. Men da beslutningen ligger nogle år 

tilbage, besluttede bestyrelsen at tage fordelingsspørgsmålet op til genovervejelse og eventuel tydeliggørelse – 

og i den forbindelse også afklare tvivlspørgsmål med hallens bestyrelse. En udmelding kan ventes efter næste 

bestyrelsesmøde b. Fodboldafdelingens budgetoverskridelse i forb. m. Italiensturen/træner-betalingen Punktet 

droppet, da spørgsmålet er afklaret i fodboldafdelingen.  

Pkt. 2 Besøg af JBU-konsulent Karina Kallehauge Karina Kallehauge var indbudt for at redegøre for, hvad hun 

eller andre konsulenter i JBU/DBU kan bidrage med på foreningsniveau. Det affødte en intens debat om 

bestyrelsens arbejdsopgaver og visioner.  

Pkt. 3 Hensættelsespolitik i ØIF Udkastet til en hensættelsespolitik drøftet og enkelte punkter tilføjet. 

Bestyrelsen vil med hensættelsespolitikken bakke op om initiativer i afdelingerne, selv om det medfører, at der 

så vil være færre midler i fælleskassen at give i tilskud til nye tiltag. Da hensættelse af en del af overskuddet vil 

være irrelevant for nogle af de mindre afdelingers vedkommende, er det vigtigt, at der i fælleskassen er midler, 

som kan gives, når der i disse afdelinger er behov for hjælp. Hensættelsespolitikken rundsendes til udvalgene 

og sættes på hjemmesiden.  

Pkt. 4 Grovprogram for jubilæumsweekenden Bestyrelsen havde ugen i forvejen indbudt udvalgene til møde 

om ideer til markering af foreningens 75 års jubilæum i 2009. Ud fra drøftelser og idéer er det besluttet at: 1) 

Markere jubilæet med reception og forskellige aktiviteter i weekenden omkring jubilæet (Grundlovsdag), hvor 

det er samvær for unge, for familier etc. der skal være gennemgående. 2) Opfordre afdelingerne til særskilte 

aktiviteter hen over året for at markere jubilæumsåret. Det være sig stævner/turneringer/opvisninger, som man 

måske alligevel ville have afholdt, men som i 2009 udråbes til at være jubilæumsstævne. 3) Lave 

jubilæumsskrift, særnummer af 8752 eller omdanne juni-nummeret af 8752 til jubilæumsnummer. Bestyrelsen 

opfordrede 8752-udvalget til at drøfte emnet og vende tilbage med forslag til, hvordan jubilæet markeres i 

skrift. Det er ønsket, at det er de seneste 25 år, der skal fokuseres på. Der tegnede sig følgende grovskitse for 

jubilæums-weekenden: Fredag: Reception eftermiddag – diskotek (alkoholfrit) for de største børn aften Lørdag: 

Østbirk-løb – gymnastikopvisning – familie-spis-med om aftenen Selv om opsætning af teltet er en kæmpe 

opgave, var det ønsket at kunne gennemføre arrangementerne i telt på sportspladsen. (Helst en mindre 

teltudgave end det normale ved Birkefesterne). På pladsen kunne så også opsættes DGI’s hoppeborg til børn og 

barnlige sjæle. Der var stemning for produktion af drikkedunke med ØIF-logo/jubilæumslogo ? til uddeling til 

deltagere hen over året. Opgaver til næste møde: Gudrun: kontakter Lene ang. Østbirk-løb – reserverer 

hoppeborgen – drøfter jub.-skrift i 8752-red. Bent: kontakter Henning vedr. telt. Charlotte: kontakter Erik vedr. 

Ollerups elitehold.  

Pkt. 5 Velkomstfolderen Gøres færdig – gymnastik henvises der til via den fælles mail-adresse. Charlotte sørger 

for de sidste korrektioner, og at folderen bliver trykt.  

Pkt. 6 Bestyrelsens fremtidige samarbejde Udsat til næste møde  

Pkt. 7 Tilbud om hjemmeside Udsættes til næste møde  

Pkt. 8 Eventuelt Bent efterlyste 2. del af den aftale, borgerforeningen havde indgået med idrætsforeningen vedr. 

8752. Indsamlingen var blevet gennemført, men der var også blevet lovet indsats for at skaffe to ekstra sider 

annoncer. Charlotte kontakter borgerforeningen for at få spørgsmålet om de manglende annoncer afklaret.  

Charlotte meddelte, at hun ønskede at stoppe som formand efter hendes 2-årige periode, og at hun gerne – om 

muligt – ville afløses forinden.  

Pkt. 9 Næste møde Ekstra møde 24. eller 25. november. Gudrun melder hurtigst muligt tilbage, hvilken dato det 

bliver.  


